



No. 101

N^o 101

FOR IMMEDIATE RELEASE
October 26, 1973

POUR DIFFUSION IMMEDIATE
le 26 octobre 1973

COMMUNIQUE

VISIT BY SIR CHRISTOPHER SOAMES,
VICE-PRESIDENT OF THE COMMISSION
OF THE EUROPEAN COMMUNITIES -
NOVEMBER 1 AND 2, 1973

VISITE DE SIR CHRISTOPHER SOAMES,
VICE-PRESIDENT DE LA COMMISSION
DES COMMUNAUTES EUROPEENNES -
LES 1ER ET 2 NOVEMBRE, 1973

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announces that, at the invitation of the Canadian Government, Sir Christopher Soames, the Vice-President of the Commission of the European Communities in charge of external relations, will visit Canada November 1 and 2. Sir Christopher's visit follows visits by various Canadian Ministers to Brussels over the past 18 months. His visit is part of the on-going discussion between Canada and the European Community on important international issues of concern to both sides. During his visit, Sir Christopher will be holding discussions with Canadian Ministers on the wide range of Canada/EEC relations including the fields of trade and monetary policy, international relations and the development of closer ties between Canada and the EEC.

Sir Christopher's visit to Ottawa coincides with a Conference organized by the Canadian Institute of International Affairs in cooperation with the Department of External Affairs and the Commission of the European Communities, on "Canada and the European Community". Sir Christopher will be the principal speaker at a dinner hosted by the Secretary of State for External Affairs which will mark the official opening of the Conference. Mr. Sharp will be the first speaker in the opening plenary of the Conference.

★ ★ ★

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, Monsieur Mitchell Sharp, annonce la visite au Canada, à l'invitation du gouvernement canadien, de Sir Christopher Soames, vice-président de la Commission des Communautés européennes responsable des relations extérieures, les 1er et 2 novembre. La visite de Sir Christopher fait suite à des visites par quelques ministres canadiens à Bruxelles durant les derniers 18 mois. Cette visite se place dans le contexte des discussions qui se poursuivent entre le Canada et les Communautés européennes au sujet des questions internationales qui préoccupent les deux parties. Pendant son séjour, Sir Christopher aura des entretiens avec des ministres canadiens concernant l'étendue des relations entre le Canada et les Communautés européennes, y compris les questions des échanges, de politique monétaire, de relations internationales, et le développement de liens plus étroits entre le Canada et les Communautés.

La visite de Sir Christopher coïncide avec une conférence organisée par l'Institut canadien des Affaires internationales, en coopération avec le Ministère des Affaires extérieures et la Commission des Communautés européennes. Sir Christopher prononcera un discours au dîner offert par le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures qui marquera l'ouverture officielle de la conférence. Monsieur Sharp prononcera un discours à la séance plénière d'ouverture de la conférence.

★ ★ ★